
9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS 

Contact Phone: + 357 99991111 

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu           E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy 

FACEBOOK:  https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY 

 

 
 

English 
 
Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS), 

Our next Online Science Café will be held on Tuesday, September 30 at 20:00 Cyprus time (UTC+3) on Zoom 
platform. The theme is World Space Week 2025 “Living in Space”. All meetings of Science Café sessions are free of 
charge and everyone can join. Get your free Zoom Codes here. If you miss it, you can watch on our YouTube 
Channel. 

On Tuesday, October 7, we will hold a public event to observe the Supermoon and learn about the lives of 
astronauts in space.  The event will be held in 3 different sessions, in 3 different languages for all visitors to be 
informed and observe the Supermoon through our telescopes. Buy your tickets here. 

The world celebrates the “UN World Space Week” every year on October 4 - 10. This year’s theme is “Living in 
Space”.  As the Cyprus’s National Coordinators for World Space Week, we will hold several public events.  Events 
include observations of the Supermoon, celebrate with NASA the International Observe the Moon Night, connect 
with the United Kingdom and tour the Huggins Spectroscopic Observatory, public awareness and fundraising for 
“Christina Apostolou Foundation” and “Unique Smiles”, podcast with Yiannis Dianellos, talk about WSW2025 and 
Innovative Ways of Teaching STEAM at Pascal English School in Larnaca and many other events.  Click here to check 
the program.  We invite you all to participate in these events.  Book your tickets online. 

October’s picturesque starry sky over Cyprus will reveal its beauty for observers. Starting from southwest Milky 
Way will cross the whole sky with its Summer Triangle shining from overhead. And starting from the same place 
the zodiacal circle will reach north east decorated by beautiful Saturn. It is possible to observe these marvels of the 
night sky by booking with us your own private programs. Live the experience of unique planetarium programs, 
interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets 
and other gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy 
unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek languages. 

The astronomy course for beginners “Read the Sky” is designed to help amateur astronomers to find interesting 
celestial bodies in the sky. The course will begin on October 9. Tickets are available for adults and students. 

Bookings for the Kition Astronomy Academy have already started. Still some places are available for registrations 
for courses for the first year of Kition Astronomy Academy 2025-2026.  The lessons were designed for students 
starting at the age of 9+. It is worth to mention that Gymnasium and Lyceum students who attended our previous 
years’ courses have achieved distinctions in the International Olympiads in Astronomy and Astrophysics (IOAA), 
and the Pancyprian Astronomy Olympiads, and participated in international conferences. We are very proud to 
mention that our students, who represented Cyprus at IOAA brought honorably mentioned diplomas, bronze and 
gold medals, being the first in the history of Cyprus, who achieved that. 
 

If you or someone you know is interested to prepare for the Olympiads, join us to learn about important 
astronomical topics, including pass papers from previous International Olympiads. Develop the understanding of 
the main astronomical and mathematical concepts, the ideas of energy, elementary particles and gravitational 
lensing.  Learn the application of integration, study spherical astronomy, angular momentum and curved space. If 
you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to contact us. 

Join our spacewalk. 
Best regards, 
George Troullias (Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY)  
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ПО-РУССКИ  
 
Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),  

Наше следующее онлайн научное кафе состоится во вторник 30 сентября в 20:00  (кипрское время 
UTC+3). Лейтмотивом станет Всемирная неделя космоса с основной темой «Жизнь в космосе». Все онлайн 
научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. Список прошедших и следующих встреч можно 
посмотреть на сайте Планетария и Обсерватории Китиона.   

Во вторник 7 октября произойдёт не просто полнолуние, а суперлуние. В планетарии и обсерватории 
Китиона в честь такого интересного события будут даны 3 сеанса  на трёх языках, чтобы все посетители 
смогли узнать больше и о самом явлении и о планах человечества в освоении нашей соседки и 
пронаблюдать крупную полную Луну в наши большие телескопы. 

Каждый год с 4 по 10 октября планета отмечает Всемирную неделю космоса ООН. Тема этого года — 
«Жизнь в космосе». Являясь национальным координатором Всемирной недели космоса на Кипре, мы 
проведём несколько публичных мероприятий. Среди них — наблюдение Суперлуния, празднование 
Международной ночи наблюдения Луны совместно с NASA, онлайн мост с Великобританией и экскурсия 
по Спектроскопической обсерватории Хаггинса, участие в благотворительном празднике «Фонда Кристины 
Апостолу» и «Уникальных улыбок», подкаст с Яннисом Дианеллосом, обсуждение Всемирной недели 
космоса ООН 2025 и инновационных методов преподавания STEAM в школе Паскаль в Ларнаке и многое 
другое. Программа опубликована на сайте.  Приглашаем всех принять участие в этих мероприятиях. 

В октябре с юго-запада до северо-востока невысоко протянулась полоса зодиакальных созвездий с 
сияющим в её середине Сатурном.  И Сатурн, и сокровища Млечного Пути каждый сможет пронаблюдать, 
забронировав приватную программу. В неё входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр 
богатой выставки геологии, окаменелостей Кипра, Земли, необычной коллекции монет на астрономическую 
тематику, экспоната с Луны, и, конечно же, наблюдения в профессиональные телескопы Обсерватории.  Вы 
также можете забронировать тематические астрономические дни рождения и получить уникальными 
впечатлениями. Эти программы доступны на английском, русском или греческом языках. 

Цикл для начинающих «Читай небо» начнётся 9 октября по четвергам, на занятие могут записаться не 
более 10 участников. Забронировать своё участие можно по ссылкам: взрослый и студенческий билет.  

Продолжается запись в Астрономическую академию Китиона. Еще есть несколько мест на первый год 
2025-2026. Занятия были разработаны для учащихся от 9 лет и старше. Стоит отметить, что учащиеся 
гимназий и лицеев, посещавшие наши занятия в предыдущие годы, добились отличия на Международных 
олимпиадах по астрономии и астрофизике (IOAA) и Всекипрских астрономических олимпиадах, а также 
принимали участие в международных конференциях. Мы очень гордимся тем, что наши ученики, 
представлявшие Кипр на IOAA, привезли с собой почетные дипломы, бронзовую и золотые медали, став 
первыми в истории Кипра, кто добился этого. 

Если вы или кто-то из ваших знакомых заинтересован в подготовке к олимпиадам, присоединяйтесь, 
чтобы развить навыки, используя задачи международных олимпиад. Эффективная и успешно проверенная 
на практике программа разработана так, чтобы заложить астрономические и математические основы, 
представления об энергии, элементарных частицах вплоть до гравитационного линзирования  
космическими струнами. Практическое применение интегрирования, сферической астрономии, углового 
момента и искривленного пространства-времени закрепляют навыки и расширяют кругозор. Регистрация в 
Астрономическую академию Китиона  учащихся с 9 летнего возраста 2025-2026 учебного года уже началась. 

Если вы хотите организовать мероприятие по астрономии или науке, обращайтесь к нам.  
Присоединяйтесь к нашей космической прогулке…  
С наилучшими пожеланиями,  
 
George Troullias  
Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY 
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